
  
 Oslo kommune 
 Bydel St. Hanshaugen 

  Administrasjonsavdelingen 
 

 
 
 

Møteinnkalling 1/12 

 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: fredag 17. februar 2012 kl. 10.00     
Sekretariat: 23475338  
 

 
SAKSKART  

 
 
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling 
Godkjenning av sakskart 
Informasjon  
Eventuelt 
 
 
Saker til behandling 
Sak 1/12      UR-protokoll desember 2011 ........................................................................................ii 
Sak 2/12      Hausmannskvartalene - situasjon og utfordring ............................................................6 
 
 
 
 
 
 
Bydel St. Hanshaugen 
 
 
 
leder          sekretær 



 

 
 

 

Sak 1/12      UR-protokoll desember 2011  
 
Arkivsak: 201200101 
Arkivkode: PROT 
Saksbehandler: Kristin Kaus 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.02.12 1/12  
 
UR-PROTOKOLL DESEMBER 2011  
 

Protokoll 10/11 
 

 
Møte: Ungdomsrådet  
Møtested: Akersbakken 27  

Møtetid: tirsdag 06. desember 2011 kl. 16.30     
Sekretariat: 23 47 53 38  
 

 
Møteleder: Andreas Øverlie Svela  
   
Tilstede: Elise Cappelen Schultz 

Niklas Hambro Sandahl 
Hannah Figenschou Johansen 
Ingrid Walseth Frøyen 
Ada Aarvåg 
Ezgi Kutal 
William Kvistad  
Ragna Hovig, politisk representant 

 

   
Forfall:   
   
Som vara møtte:   
   
I tillegg møtte: Hilde Lund  
   
Møtesekretær: Karin Swanstrøm  
 
Åpen halvtime 
Godkjenning av innkalling og sakskart 
Eventuelt 
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Sak 34 /11  UR-protokoll november 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak:  
Godkjent 
 

 Sak 35 /11  Møteplan 2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
UTVALG MØTE INNLEVERINGS-

FRIST FOR SAKER 
BYDELSUTVALGET Tirsdag kl. 18.00 Tirsdag  
(BU) 28. februar 07. februar 
 27. mars 06. mars 
 24. april 03. april 
 29. mai 08. mai 
 --- juni Budsjettkonferanse ------------- 
 19. juni 29. mai 
 28. august 07. august 
 25. september 04. september 
 30. oktober 09. oktober 
 -- november Budsjettkonferanse --------------- 
 27. november 06. november 
 18. desember 27. november 
UNGDOMSRÅDET Tirsdag kl. 16.30 Tirsdag  
(UR) 21. februar (vinterferieuka) 07. februar 
 20. mars  06. mars 
 17. april 03. april 
 22. mai 08. mai 
 12. juni 29. mai 
 21. august 07. august 
 18. september 04. september 
 23. oktober 09. oktober 
 20. november 06. november 
 11. desember 27. november 
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak:  
Tatt til orientering 
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 Sak 36 /11  Bydelsdirektørens forslag til budsjett  2012 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 
Bydelsdirektøren anbefaler Bydelsutvalget å fatte følgende vedtak med grunnlag i bystyrets 
budsjettforslag for 2012. 
 
Med forbehold om endringer ved bystyrets behandling av budsjettet 2012, fordeles byrådets 
forslag til netto budsjettramme på kap. 004 Bydel St. Hanshaugen slik på respektive 
resultatenheter/funksjonsområder: 
 
Budsjett per resultatenhet: Oppvekst- og nærmiljøavdelingen - ONA 
Barnehage- 
seksjonen

Søknadskontor 
barnehager

Helse og 
miljøseksjonen

Barneverns-
seksjonen Stab ONA Sum ONA

129 312    155 314           31 843            42 104              769                   359 342       
 
Budsjett per resultatenhet: Velferds- og helseavdelingen - VHA  
kvalifiserin
g

Sosialtjenes
ten

Søknadskontor 
forvaltning

Hjemmebaserte- 
tjenester Stab VHA Sum VHA

78 021      32 603       226 333          17 023              1 512                355 492       
 
Budsjett per resultatenhet: Administrasjonsavdelingen - ADA og bydelsdirektøren - BD 
Administrasjonsavdelingen Bydelsdirektøren Sum ADA og BD

18 166                                28 285                                46 451                                 
 
Total Bydelen 761 285             
 
 
Budsjett per funksjonsområde og KOSTRA-funksjon  
KOSTRA-
funksjon Navn

Budsjett 
2012

100 Politisk styring og kontrollorganer 1 025
120 Administrasjon 24 781
130 Administrasjonslokaler 0
180 Diverse fellesutgifter 22 926
233 Forebyggende arbeid - helse og sosial 1 149
241 Diagnose, behandling og rehabilitering 14 907
242 Råd, veiledning og sosialt forebyggende arbeid 30 469
243 Tilbud til personer med rusproblemer 3 519
265 Kommunalt disponerte boliger -1 202
273 Kommunale sysselsettingstiltak 2 704
275 Introduksjonsordningen 3 323
283 Bistand til etablering og opprettholdelse av egen bolig 1 836
301 Plansaksbehandling 657
320 Kommunal næringsvirksomhet -1 329
335 Rekreasjon i tettsted 1 863
385 Andre kulturaktiviteter 650

107 278SUM Funksjonsområde 1: Helse, sosial og nærmiljø  
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KOSTRA-
funksjon Navn

Budsjett 
2012

201 Førskole 237 049
211 Styrket tilbud til førskolebarn 7 523
221 Førskolelokaler og skyss 19 998

264 570Sum Funksjonsområde 2A: Barnehager  
 
 
KOSTRA-
funksjon Navn

Budsjett 
2012

231 Aktivitetstilbud for barn og unge 7 288
232 Forebygging - skole- og helsestasjonstjeneste 14 596
244 Barneverntjeneste 13 781
251 Barneverntiltak i familien 3 500
252 Barneverntiltak utenfor familien 26 648

65 813SUM Funksjonsområde 2B: Oppvekst  
 
 
KOSTRA-
funksjon Navn

Budsjett 
2012

234 Aktivisering eldre og funksjonshemmede 18 712
253 Pleie, omsorg og hjelp i institusjon 122 362
2531 Pleie, omsorg og hjelp i institusjon-under 67 år 18 343
254 Pleie, omsorg og hjelp i hjemmet 79 646
733 Transport (ordninger) for funksjonshemmede 6 540

245 603SUM Funksjonsområde 3: Pleie og omsorg  
 
 
KOSTRA-
funksjon Navn

Budsjett 
2012

276 Kvalifiseringsordningen 22 738
281 Økonomisk sosialhjelp 55 283

78 021

761 285

SUM Funksjonsområde 4: Økonomisk sosialhjelp

TOTAL BUDSJETTRAMME  
 

AKTIVITETSENDRING OG OMSTILLINGSTILTAK 

Effektivisering i Oppvekst- og nærmiljøavdelingen: 

Oppvekstseksjonen: 
Barnehagene:  
Stillinger som inndras: 
100 % seksjonslederstilling barnehagene 
850 % faglederstillinger barnehagene 
 
Stillinger som opprettes: 
500 % assisterende seksjonslederstillinger barnehage 
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Barneparken: 
Barneparken nedlegges 
 
Stillinger som inndras: 
60 % barneparklederstilling 
 
Kultur- og Fritid: 
Stillinger som opprettes: 
En 50 % utekontakt 
 
Helse- og miljøseksjonen: 
Stillinger som opprettes: 
100 % stilling helsesøster, skolehelsetjenesten 
50 % merkantil stilling, skolehelsetjenesten 
 
Øvrige effektiviseringstiltak: 
Det innføres en differensiert kvadratmeterpris for arealer som leies ut til uteservering.  Det foreslås 
at serveringssteder med skjenkebevilling får 25 % høyere kvadratmeterpris enn de som kun har 
serveringsbevilling.  

 

Velferds- og helseavdelingen: 
Stillinger som inndras eller holdes ledig i forbindelse med effektivisering: 
100 % Gerica-koordinator    
100 % Seksjonssjef      fra 01.05.12 
400 % Hjemmehjelpere   (2 årsverk ikke besatt) 
300 % Hjelpepleier / Omsorgsarbeider (2 årsverk ikke besatt) 
400 % Sykepleiere     (4 årsverk ikke besatt) 
 
 
  
 

 
Behandling:  
Ungdomsrådet har følgende kommentarer til Budsjettforslagets verbaldel:  
B. Forebyggende barne- og ungdomsarbeid 
3. Status og utfordringer. 
Det å opprettholde drift av to fritidsklubber i bydelen er positivt fordi det dekker et stort 
geografisk område som tilsier kortere reisevei for ungdommene. Begge ungdomsklubbene har 
eksistert i ca 50 år. Fritidsklubbene har nokså ulike besøksgrupper som vanskeliggjør 
samlokalisering.  
Det positive ved en samlokalisering av klubbvirksomheten er at man får utnyttet de økonomiske 
midler man har til rådighet på en bedre måte. Ser man det i henhold til skolebehovsplanen i Oslo 
vil ungdomsskolen ved Ila skole flyttes til det som nå er Fagerborg videregående skole. Blir 
skolebehovsplanen vedtatt blir ungdomsskoleelevene samlet i nærheten av Marienlyst 
aktivitetspark og fritidsklubb. Derfor mener ungdomsrådet at hele saken må sees i henhold til 
behandlingen av skolebehovsplanen.   
 
Votering:  
Enstemmig vedtatt 
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Vedtak:  
Tatt til orientering 
 
 
 
Ungdomsrådets egne saker 

• Hilde Lund tok bilde av det nye ungdomsrådet. Bildet samt intervjuet med 
ungdommene om ungdomsrådet rolle i bydelen skal legges på bydelens nettsider til 
informasjon til bydelens barn, ungdom og resten av bydelens beboere. 

• Velkommen til William Kvistad, ny representant fra Marienlyst aktivitetspark og 
 fritidsklubb og til politisk representant Ragna Hovig.    
• Kafedialog. Ungdomsrådet har bestemt å holde en kafedialog 25. januar 2012. Diskusjon 

om gjennomføringen av dagen og temaene har vært usatt til dette møtet. I løpet av 
diskusjonen i forhold til samlokalisering og en mest fornuftig utnyttelse av økonomisk 
midlene til fritidssektoren, kom følgende forslag opp som hovedtema: ”Hvordan bruke 
pengen til barne- og ungdomsarbeid i bydelen på en mest fornuftig måte.”. 
Deltakere på kafedialogen blir elevrådene ved Ila skole og Marienlyst skole, klubbstyrene 
ved Hammersborg fritidsklubb og Marienlyst aktivitetspark og fritidsklubb samt 
ungdomsrådet. Hjelp til selve gjennomføringen får vi fra Sentralt ungdomsråd i Oslo 
(BURO) i samarbeid med seksjonsleder for Kultur og fritidsseksjonen og SaLTo-
koordinator/sekretær i bydelen.  
Ungdomsrådet møtes tirsdag 10.januar for å formulere ordlyden på temaene. 

 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Godkjent 
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Sak 2/12      Hausmannskvartalene - situasjon og ut fordring  
 
Arkivsak: 201200231 
Arkivkode: 042.0 
Saksbehandler: Hilde Lund 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Ungdomsrådet 17.02.12 2/12  
Helse- og sosialkomiteen 21.02.12 3/12  
Miljø- og byutviklingskomiteen 22.02.12 5/12  
Oppvekst- kultur- og frivillighetskomiteen 22.02.12 5/12  
Bydelsutvalget 28.02.12 2/12  
 
HAUSMANNSKVARTALENE - SITUASJON OG UTFORDRING  
 
Saksframstilling/faktaopplysninger: 
Det som formidles i dette notatet er i sin helhet basert på en skriftlig henvendelse mottatt fra 
Beboerinitiativet i Hausmannskvartalet. 
 
Beboerinitiativet for Haumsannskvartalene ble startet for mer enn to år siden. Initiativet er et 
resultat av utviklingen i området og bekymringsmeldinger fra Sentrum politistasjon. Politiet 
påpekte klare tegn til forslumming i området.  
 
Det har i hele perioden vært en dialog mellom Beboergruppen, Sentrum politistasjon og 
administrasjonen i Bydel St. Hanshaugen.  
 
Foruten beboere, har gruppen hatt med representanter fra skoler, kulturinstitusjoner og 
næringsdrivende i dette området, uten at den dermed påberoper seg å representere alle. 
 
Utfordringene i dag knytter seg til følgende; 
Særlig etter at det ble aksjonert mot forholdene på Grünerløkka og ved Akerselva, flyttet en del   
av narkotikahandelen inn i Hausmannsområde. Dette har et omfang som er alt for stort, og i tillegg 
til den utryggheten denne virksomheten medfører, har det også medført en uheldig utvikling 
knyttet til ran og voldshandlinger. Dette rammer særlig barnefamiliene sterkt, som dermed flykter 
fra området som derfor ikke oppnår en balansert bosettingen som bidrar til stabilitet og bærekraft. 
  
Det er åpenbart behov for økte og mer forutsigbare ressurser ved Sentrum politistasjon når det 
gjelder dette arbeidet. Når det blir fokus på f.eks. Karl Johan, blir ressursene på Sentrum 
omdisponert og tatt vekk fra Hausmannsområde når byen gjør en slik overordnet prioritering. 
 
Politiet kan selvfølgelig ikke være overalt til enhver tid, og det bør vurderes å benytte en form for 
vektertjeneste, eller også involvere lokalbefolkningen i dette arbeidet. 
 
Tagging er et viktig signal på forfall, og selv om det etter lang tids venting ble gitt midler fra Oslo 
kommune til en aksjon i høst, er det ikke klart hva som blir gjort på lengre sikt. 
 
Et annet viktig element for å skape trygghet, er utendørs belysning. Beboergruppen gjorde en 
gjennomgang og laget en rapport, som viste at forholdene varierte svært og at det ble benyttet flere 
ulike armaturer med ulik lysstyrke, og at det ble mørke områder hvis en pære var gått. Dette har nå 
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tilsynelatende blitt stilt i bero i påvente av en samlet belysningsplan for Oslo, og det er da ikke gitt 
at område står øverst på prioriteringslisten. 
 
Dialogen med gårdeiere er svært viktig, både private og offentlige, slik at det skapes et godt og 
hyggelig miljø, både knyttet til fasader, vedlikehold og utleievirksomhet. 
 
Renovasjon er et annet sentralt område, dels knyttet til at Torggata er en gjennomfartsåre også 
nattestid, og dels at det finnes et betydelig antall kiosker og spisesteder i området. 
 
Fra kommunens side har det vært et visst fokus på Torggata og utbedring av denne, noe som er 
positivt for miljøet, forutsatt at man ikke ser denne ene gjennomfartsåren isolert, men ser på hele 
området samlet. Hvis ikke, vil problemene bare forflytte seg innen området. 
 
Endringene i Torggata gir nye utfordringer i forhold til å lede trafikken ut av området på en 
effektiv måte og skaffe tilstrekkelig parkering til de som bor i området. Begge deler forutsetter en 
politisk styring, der interessen til beboere og næringsdrivende må balanseres og hensyntas. 
 
Det ble i fjor gjort et forsøk på å få overført midler øremerket for vårt område til den lokale 
bydelen, i stedet for at de skulle disponeres fra Rådhuset. Forslaget ble fremmet gjennom Venstre, 
men det fikk dessverre ikke tilstrekkelig oppslutning. I forbindelse med valget, ble også et notat 
om situasjonen i området levert til alle de politiske partiene med stand i sentrum, uten noen synlig 
respons. 
 
Med flere skoler i området, en større barnehage under bygging, viktige kulturinstitusjoner, og et 
antall seriøse næringsdrivende (og noen mindre seriøse), er det svært viktig å skape et attraktivt 
bomiljø nå, før det er for sent å snu den uheldige utviklingen. Det er svært mange gode sider ved 
området, og desto viktigere å få gjort noe med de mindre gode aspektene. 
 
Beboerinitiativet for Hausmannskvartalene ville sette stor pris på om Bydelsutvalgets politikere 
ville fremme befolkningens behov for endringer og oppgraderinger av bomiljøet hos sine 
partifeller i Rådhuset. 
 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak:  
Bydelsutvalget tar sak om Hausmannskvartalene til orientering. 
 
 
 
Ellen Oldereid 
bydelsdirektør 
 
 
 
 
 


